
Protokół  Nr XXXV/2009

z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 24 listopada  2009 r.

 

 

            Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200, a zakończono o godz. 1415 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 12 Radnych.   

 

Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2.    Powołanie sekretarza obrad.

3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.

4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  

       sesjami.

5.    Interpelacje i zapytania Radnych.

6.  Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.   

7.  Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
8.  Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
9. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/46/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 
    15 listopada 2007r. w sprawie opłaty od posiadania psów. 
10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m3 ścieków.
11. Projekt  uchwały w sprawie  trybu udzielania  i  rozliczania  dotacji  niepublicznym punktom i 

zespołom wychowania przedszkolnego.
12. Projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu 

budżetu  Gminy tj.  na  spłatę  zobowiązań  z  tytułu  kredytu  i  pożyczek  z  lat  ubiegłych  oraz 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego inwestycyjnego.

13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 r.  
14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
15.  Wolne wnioski i informacje.
16. Wnioski mieszkańców. 
17. Sprawy różne.
18. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy.
19. Zakończenie obrad. 

 

 

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXXV sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta  Gminy,  Sekretarza,  Skarbnika,  zaproszonych  gości, 
kierowników i dyrektorów, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i 
sołtysów stanowią  załączniki  do  protokołu  /.  Stwierdził,  że  obrady sesji  są  prawomocne  –  na 
ustawowy skład Rady obecnych jest 12 Radnych. 
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Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radnego Wacława Nowickiego.

 

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

 

Wójt Gminy poprosił o zmianę porzadku obrad. Przedstawił.

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał porządek obrad pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 12 głosów za.

Porządek obrad po zmianach:

1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2.    Powołanie sekretarza obrad.

3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.

4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  

       sesjami.

5.        Interpelacje i zapytania Radnych.

6.  Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.   

7.  Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
8.  Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawie zwolnień w podatku od  
     środków transportowych.
9.  Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
10.  Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwał w sprawie opłaty od posiadania psów. ( był zapis  
     Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/46/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 
    15 listopada 2007r. w sprawie opłaty od posiadania psów. )
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m3 ścieków.
12 Projekt  uchwały w sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  niepublicznym punktom i 

zespołom wychowania przedszkolnego.
13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 r.  
14. Projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu 

budżetu Gminy tj. na spłatę zobowiązań z tytułu kredytu i pożyczek z lat ubiegłych. ( był zapis 
oraz zaciągnięcia kredytu długoterminowego inwestycyjnego.)

15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16.  Wolne wnioski i informacje.
17. Wnioski mieszkańców. 
18. Sprawy różne.
19. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy.
20. Zakończenie obrad.  

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.
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Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  Powiedział, że 
te sołectwa które chcą spotkać sie z Wójtem jeszcze w grudniu prosi o zgłaszanie takiej informacji. 
Powiedział  o stawce podatku rolnego, że został ustalony zgodnie z komunikatem Prezesa GUS i 
wynosi 34,10 zł za 1 q żyta, co w przeliczeniu x 2,5 q żyta daje 85,25 zł za 1 h. Jest tomniej o 52,54 
zł niż stawka z roku ubiegłego.Dodał, że nie proponuje obniżenia stawki podatku rolnego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

 

Iinterpelacji i zapytań nie zgłoszono.

 

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o omówienie pierwszego 
projektu uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.   

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że w ubiegłym roku 
stawka wynosiła 18 zł, a teraz proponuje 19 zł. Dodał, że zmienił się inkasent w Drogoszach – 
będzie nim Pani Wiesława Antończyk. Powiedział,  że wpływy z tytułu opłaty targowej do dnia 
dzisiejszego wyniosły 4.050 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  za  przyjęciem  projektu  uchwały  
jednogłośnie wszyscy za.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 7.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o kolejnego projektu 
uchwały w sprawie  określenia stawek podatku od środków transportowych. 
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Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że stawki tego podatku 
nie uległy zmianie - jedynie w dwóch przypadkach zwiększyła się kwota minimalna w stawce za 
ciągniki siodłowe i balastowe i jest to wymóg ustawowy. Dodał, że wpływy w tytułu tego podatku 
wynoszą ok. 20 tys zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  za  przyjęciem  projektu  uchwały  
jednogłośnie wszyscy za.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 8.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o kolejnego projektu 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawie zwolnień w podatku od środków 
transportowych.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że nie można zwalniać 
swoich środków transportowych w przypadku gminy, czyli gmina musi sobie wystawiać deklaracje 
i obciążać, tak samo z rolnikami, bo mogli wyrejestrować w starostwie na określony czas.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 
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Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  za  przyjęciem  projektu  uchwały  
jednogłośnie wszyscy za.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 9.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o kolejnego projektu 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  stawki  podatku  od  nieruchomości  zostały 
zwiększone o 2 % zgodnie z zarządzeniem Wójta. Przedstawił poszczególne stawki tego podatku:

1/ od budynków mieszkalnych lub ich części od 1 m2  powierzchni użytkowej –  0,56  zł, 

2/  od  budynków  lub  części  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  oraz  od 
budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m2 

powierzchni użytkowej – 17,82  zł, 

3/  od  budynków lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w zakresie 
obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym od 1 m2 powierzchni użytkowej – 9,57   zł,    

 
4/  od  budynków lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w zakresie 

udzielania świadczeń zdrowotnych – 4,16   zł,  

5/ od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1 m2 powierzchni 
użytkowej –  4,28  zł, 

6/ od budowli – 2% ich wartości, 

7/ od 1 m2 powierzchni gruntów:
    a/  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  bez  względu  na  sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,71   zł, 

     b/  pozostałych,  w tym zajętych  na prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,25  zł, 

8/  pod  jeziorami,  zajętych  na  zbiorniki  wodne  retencyjne  lub  elektrowni  wodnych  od  1  ha 
powierzchni – 4,04  zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że uczestniczył w dwóch posiedzeniach komisji. Wstrzymał 
się od głosowania. Wniósł na Komisję Samorządu – wnioskował, aby stawki tego podatku utrzymać 
na  poziomie  roku  2009.  Uzasadnił,  że  tylko  2  grupy  pracownicze  będą  miały  w  2010  roku 
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podwyżki. Uzasadnił, że 90 % pojazdów w Polsce napędzanych jest na olej napędowy. Niestety 
jego wniosek na Komisji Samorządu upadł. Pofatygował się policzyć, że po uchwaleniu w punktach 
przez niego przedstawionych dochód by wzrósł o 16.330 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował  za dyskusję  i  poprosił  przewodniczących  komisji  o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  –  jeden  głos  wstrzymujący,  pozostali 
wszyscy za przyjęciem projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali -  trzy  głosy  za  przyjęciem  projektu 
uchwały i jeden głos przeciw .

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta j11 głosami za i 1 głos 
przeciw.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /    

Ad.  10.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  kolejnego  projektu 
uchwały w sprawie uchylenia uchwał w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że wpływy z tego tytułu 
to  180  zł,   a  wydatki  dużo  większe  –  koszty  znacznie  przewyższyły  wpływy.  Wysłano  150 
upomnień, 150 decyzji wydano. Dodał, że Urząd ponosi duże koszty. Zaproponował odstąpienie od 
pobierania  tej  opłaty.  Powiedział,  że  są  trzy  możliwości  –  rozwiązania:  pobieranie  opłaty  bez 
zwolnień,  odstąpienie  od  opłaty,  pozostawienie  w  kształcie  obecnym.  Proponuje  uchylenie  tej 
uchwały, a jednocześnie nadal uświadamianie. Powiedział, że to że nie będziemy mieli dochodów 
tonie  znaczy,  że  nie  bedziemy  mieli  kosztów  z  tego  tytułu.  Sprawa  bezdomnych  psów,  ich 
utrzymanie,  budowa schroniska  –  30  tys  zł  zapenionych  w  budżecie  gminy,  powoduje  koszty. 
Zapytał jakie cele chcemy osiągnąć. Przytoczył przykład, że Gmina Srokowo uchwaliła opłatę 40 zł 
za posiadanie psa.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
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Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji głosowali  2 głosy za przyjęciem projektu uchwały  i 
2 głosy wstrzymujące.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  ją  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  11  głosami  za  i  1 
głosem wstrzymującym.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

 

Ad.  11.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  kolejnego  projektu 
uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m3 ścieków.

 
Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że uchwała jest decyzją, konsekwencją poprzedniej 
sesji. Dopłata z budżetu gminy to kwota 57 590 zł. Gmina dopłaca kwotę 0,96 zł do stawki 3 zł za 1 
m3 ścieków, którą płaci mieszkaniec. Taka jest stawka w 2009 roku i taka była propozycja, aby 
utzrymać tę dopłatę na bazie tego roku.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że rozpatrując projekt uchwały 
na komisji zasugerował celowość oraz rozważenie w przyszłorocznym budżecie, aby te dopłaty co 
roku pomniejszać. Rozumie, że ta opłata przejdzie na mieszkańca – osobę fizyczną.Jednakże cały 
proces  modernizcaji  ZGKiM  ma  za  cel  pomniejsznaie  kosztów  obsługi,  pomniejszanie  stawek 
opłaty za ścieki. Poddał myśl do rozpatrzenia w przyszłorocznym budżecie. Wstrzymał się od głosu 
i też tak zrobi przy tym głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji głosowali  3 głosy za przyjęciem projektu uchwały  i 
1 głos wstrzymujący.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
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zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  ją  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  11  głosami  za  i  1 
głosem wstrzymującym.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad.  12.   Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o  kolejnego  projektu 
uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  niepublicznym  punktom  i  zespołom 
wychowania przedszkolnego. 

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że zmieniła się ustawa o systemie oświaty. Jest też 
nowe rozporządzenia MEN, które narzuca spełnianie wymogów. Powiedział, że na terenie gminy 
istnieją  ośrodki  przedszkolne.  Finansowane były z  różnych źródeł,  aktualnie  z  PIS.  Powiedział 
także, że wniosek  o dofinansowanie był złożony do POKL, jednakże po procedurze odwoławczej, 
nie  mamy jeszcze ostatecznej  decyzji  z  Urzędu Marszałkowskiego.  Dlatego tez działania  nasze 
działania  idą  dwutorowo  -  z  jednej  strony  uchwała  gminy  ,  a  z  drugiej  liczymy  jeszcze  na 
dofinansowanie z POKL. Powiedział następnie o sposobie rozliczania dotacji wg uchwały Rady 
Gminy. Dodał, że RIO będzie kontrolowało szczegółowo udzielanie dotacji, bo pojawiła się taka 
interpretacja.  Przedstawiony projekt  uchwały doprecyzowuje  możliwości  weryfikacji.  Następnie 
powiedział o kwocie dotacji ustalonej przez ustawodawcę. Dodał, że w przypadku, gdy nie mamy 
przedszkola publicznego bieżemy dane o kosztach na jedno dziecko z Gminy Miejskiej Kętrzyn. 
Dodał,  że  odbyła  także  spotkanie  z  rodzicami  z  ośrodka  przedszkolnego  z  Barcian,  gdzie 
sugerowano  że  koszty  za  bazę  lokalową,  ZUS  i  inne  sa  wysokie.  Powiedział,  że  dla  nas 
wyznacznikiem kwoty jest dziecko. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  wpłynęło  pismo  od  rodziców  dzieci  z  ośrodka 
przedszkolnego w Barcianach z prośba o zwiększenie kwoty dotacji.

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  nurtuje  go  kwestia  ośrodków przedszkolnych.  Zajął 
stanowisko  jako  Radny  obwodu  Barcian:  Na  terenie  Gminy  Barciany  działa  5  ośrodków 
przedszkolnych.  W obwodach  innych  Radnych  też  te  ośrodki  działają.  Były  złożone  wnioski 
nauczycielek o zabezpieczenie kwoty na dotacje. Zadał pytanie czy 132 tys zł wystarczy na średnie 
egzekwowanie. Wszędze dzieci są jednakowe. Subwencje w szkołach są większe niż w miastach. 
Nie  powodujmy różnic  w edukacji  wczesnoszkolnej,  bo   naszą  przyszłością  są  dzieci.  Żałując 
pieniędzy możemy przyczynić się do niskiego poziomu. Jest bardzo duża potrzeba zwiększania tych 
placówek. Kiedyś zamykaliśmy, likwidowlaiśmy przedszkola, a teraz zależy nam na ich działaniu. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie jest celem zamykanie placówek. Kwota 132 
tys zł jest zabezpieczona. Bazując na przepisach przygotował projekt uchwały, a to Rada decyduje o 
procencie dotacji. Ale w dobie braku środków zszedł z wielu inwestycji. Trzeba mieć na względzie 
to,  że  zwiększając kwotę  doatcji  –  nie  wykonamy jakiejś  inwestycji.  Nie możemy sobie  na to 
pozwolić. Zapytał czy radny Gajdowksi nie zgadza się z projektem uchwały czy z kwotą dotacji.

Radny Gajdowski  powiedział,  że  nie  zgadza  się  z  kwotą  dotacji  i  dopiero  otrzymał  ustawę  o 
systemie oświaty, gdzie się dowiedział z czego wynika kwota dotacji.

Wójt  Gminy –  Łukasz  Wiśniewski  kontynuując  powiedział,  że  kwota  dotacji  40  % wynika  z 
ustawy. Dotacja będzie przysługiwała nauczycielka za pracę w ośrodku za 12 godzin tygodniowo 
czyli 50 zł za 1 godzinę pracy. Ośrodki funkcjonują dłużej niż te 12 godzin i rodzice to finansują. 
Dodał, że ośrodek przedszkolny to nie to samo co przedszkole – są mniejsze wymagania.Prosi o 
decyzyjność w podejmowaniu uchwał. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział,  że trudno nie zgodzić się z 
argumentami Wójta i radnego Gajdowskiego. Celem jest zwiększanie środków na funkcjonowanie 
oddziałów  przedszkolnych.  Tylko  trzeba  mieć  rozeznanie  w  jakim  klimacie  podejmowane  sa 
uchwały okołobudżetowe. Budżet jest mniejszy o 4 mln. Arytmetyka jest uzwzględniana i chciałoby 
sie, ale nie można. Słusznym podejściem jest przeznaczenie kwoty 40 %. Złej woli Rady nie ma. 
Dodał, że zdaje sobie sprawę, ze schodzimy z pewnych inwestycji. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśiniewski  poprosił  o  konsekwencję  u  Radnych,  bo  jeżeli  nie  są  za 
podnoszeniem podatków  ,  to  nie  można  oczekiwać  podnoszenia  innych  wydatków.  Dodał,  że 
można pozyskiwać środki z różnych źródeł np. LGD. Ale to jest prywatny biznes,  który trzeba 
kalulkulować.  My środków  nie  posiadamy i  kosztem czegoś  nie  można  ich  zabierać.  Prosi  o 
przemyślane decyzje. 

Radny Gajdowski powiedziała do radnego Nowickiego, że budże nie jest dzisiaj uchwalany i można 
środki zweryfikować. Dodał, że przepisy wymagają nakładów. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował  za dyskusję  i  poprosił  przewodniczących  komisji  o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski powiedział, że członkowie komisji nie dzień rozpatrywania projektu uchwały byli za 
przyjeciem  projektu, ale w dniu dzisiejszym otrzymali poprowiony projekt uchwały.

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji głosowali  następująco – 1 głosy za, 1 głos przeciw i 
2 głosy wstrzymujące.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  ją  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  10  głosami  za  i  2 
głosami przeciw.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

 
Ad.  13.   Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o  kolejnego  projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009rok.

Skarbnik  Gminy  -  Stefania  Kosińska  omówiła  projekt  uchwały.  Powiedziała  o  zmianach  – 
otrzymaliśmy środki na zwrot podatku akcyzowego, zwiększenie na fundusz alimentacyjny, 4500 zł 
dla GOPS pomoc dla  rolników poszkodowanych zalanymi łąkami, zostają środki na przedszkolach. 
Wydatki – przedstawiła i omówiła przesunięcia w zadaniach inwestycyjnych.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
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przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  za  przyjęciem  projektu  uchwały  
jednogłośnie wszyscy za.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 14.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o kolejnego projektu 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy tj. 
na spłatę zobowiązań z tytułu kredytu i pożyczek z lat ubiegłych.

Skarbnik Gminy - Stefania Kosińska powiedziała, że należy zaciągnąć kredyt  na spłatę zobowiązań 
z tytułu kredytów i pożyczek z lat ubiegłych na kwotę 1.437.169,00 zł. Dodała, że źródłem spłaty 
kredytu będą dochody własne uzyskane przez Gminę Barciany, w tym podatek rolny i podatek od 
nieruchomości.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Wiesław 
Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  za  przyjęciem  projektu  uchwały  
jednogłośnie wszyscy za.
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono.

Ad. 16.   Wolne wnioski i informacje.

Pan Witold Bogdanowicz zapytał  o zmianę planów odnośnie hydrofornii w Skandawie – co się 
dzieje?

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski wyjaśnił, że modernizacja tej hydrofornii jest w zamysle na 2010 
rok. Nie mieściła się gmina w mozliwościach finansowych gminy, ale autopoprawką do projektu 
budżetu gminy zostanie to wprowadzone. 

Pan Leszek Puczkowski – Sołtys Sołectwa Frączkowo powiedział, że mieszkańcy cieszą się z tego 
co zostało zrobione. Uważa, ze robota nie została jednak zrobiona do końca ( chodzi o remont drogi 
asfalowej ).Droga we Frączkowie – zjazdy tam gdzie sklep- pęka. Za rok przyjdzie wziąść łopaty i 
zgarnąć. Ponadto dużo jest dziu w asfalcie., źle ugnieciony. Przy drugim sklepie z kolei jak pada 
deszcz to niemozna przejść. Zjazd do AgroSkandawy niepotzrebnie zrobiony,  lepiej  trzeba było 
zalać asfalt koło sklepu. Prosi poprawić. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  ze  drogi  jeszcze  nie  odebrano.  Pani  radna  też 
zwracała uwagę. Zaprosił jak będzie odbiór. Asfalt spełnia parametry. Poprosił, aby docenić to co 
macie i cieszyć się, że coś w końcu jest lepiej. Zauważmy plusy. Jeżeli chodzi o teren koło sklepu 
jesy prywatny. A jeżeli chodzi o zjazd koło spółki AgroSkandawa – to po prostu zostało firmie asfalt 
to wyleli. 

Pan  Leszek  Puczkowski  –  Sołtys  Sołectwa  Frączkowo powiedział,  że  mieszkańcy się  cieszą  i 
dziękują, ale proszą jednoczesnie o poprwienie niedoróbek. 

Pan Krzysztof Kopyczyński – rodzic z Ośrodka Przedszkolnego z Barcian powiedział, że chciałby 
pogrążyć  temat  ośrodków przedszkolnych.  Rozumie,  że  są  potrzebne inwestycje.  Ale jakaż jest 
potrzebna inwestycja w dzieci. Może nasze dzieci zasiądą kiedyś w Radzie. Zapytał czym się róznią 
nasze dzieci. Punkt nie moga zatrudnić logopedy. Potrzeby remontowe są, rodzice się zadaklarowali 
pomóc. Ale każda złotówka dodatkowa pomoże i wesprze. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że Rada Gminy ma możliwość zmiany. Rozważą.
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Ad. 17.    Wnioski mieszkańców. 

 Nie zgłoszono.

Ad. 18.   Sprawy różne.

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,   że  na stronie  gminy umieszczane są  protokoły z  sesji. 
Korzystając z tego podziękował internautom za głosowanie na jego osobę. Podziekował temu co go 
zgłosił.

Następnie  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  na  ulicy  Wojska  Polskiego  oddana  jest  w 
uzytkowanie  nowa  kotłownia.  Jest  ciepło,  sa  też  drobne  problemy,  ale  to  problem  wspólnot 
mieszkaniowych.  ZGKiM  dostarcza  ciepło.  Niepekoi  go  fakt  –  rozładunek  biomasy.  Aby 
rozładować 1 przyczepę biomasy potrzeba 5 ludzi i  kilku dni.  2 ludzi w środku i  to uważa za 
problem, bo ci ludzie wyglądają tam jak młynarze w młynie.Zainwestowaliśmy tam duże pieniądze 
więc szukajmy sposobu na poprawę.

Wójt Gminy – Łukasz Wisniewski ten sam problem zgłosił Pan Kierownik ZGKiM. Powiedział, że 
pracownik kotłowni ma pracować, bo jest pracownikiem fizycznym, a nie praca w garniturze. Raz 
przez 15 dni popracuje potem raczej odpoczywa, bo chyba się zbytnio nie przemęcza w kotłowni. 
Dodał, że ile dostali środków z EkoFunduszu tyle zagospodarowali. Ma być dostawa ciepła i takma 
byc. Na koniec sezonu grzewczego zostanie przedstawione sprawozdanie i w,owczas wyjdzie czy 
kotłownia na biomasę miała sens.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  jest  spokojnieszy  i  poczeka  do  końca  maja  na 
sprawdanie.

Wójt  Gminy – Łukasz Wiśniewski dodał jeszcze,  że w Kętrzynie powstaje firma zajmująca się 
skupem rzepaku – Ekobrasko. Dyrektorem jest pan Lotek.

Więcej  spraw różnych  nie zgłoszono.

 

Ad. 19. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy.

 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 12 głosami za.   
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Ad 20. Zakończenie obrad.

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXXV sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

                   

                                                                                              Przewodniczący Rady Gminy

 

                                                                                                          Henryk Nosek

 

 

Protokolant:

Emilia Żelichowska        
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